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Broj:01,02,03,03/11-05-1-301/13 

Sarajevo, 11. 10. 2013. godine  

 

 

 

IZVJEŠĆE 

O POSJETU IZASLANSTVA ZASTUPNIČKOG DOMA PARLAMENTARNE SKUPŠTINE 

BIH JAPANU 

 

Izaslanstvo Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH, u kojem su bili: Denis Bećirović, 

predsjedatelj, Milorad Živković, prvi zamjenik predsjedatelja, i Mato Franjičević, zastupnik u 

Zastupničkom domu, te Mirsada Bukarić-Kovačević, voditeljica Sektora za međunarodne odnose i 

protokol, i Amila Žujo, prevoditeljica, na poziv g. Bunmei Ibukija, predsjednika Zastupničkog doma 

Parlamenta Japana (DIET), boravilo je od 24. do 27. 9. 2013. u službenom posjetu Japanu. Tom 

prilikom održani su sljedeći sastanci: 

- sastanak s g. Bunmei Ibukijem, predsjednikom Zastupničkog doma Parlamenta Japana,   

- sastanak s gđom Sadako Ogatom, 

- sastanak s članovima uprave JICA-e, 

- sastanak s g. Minori Kiuichijem, zamjenikom ministra vanjskih poslova Japana,  

- sastanak s članovima Skupine prijateljstva Parlamenta Japana za suradnju s 

Parlamentarnom skupštinom BiH. 

Sastanak s  Bunmei Ibukijem, predsjednikom Zastupničkog doma  

Suret izaslanstva Zastupničkog doma PSBiH s predsjednikom Ibukijem i njegovim suradnicima 

protekao je u prijateljskom i veoma prijatnom ozračju. G. Ibuki uputio je toplu dobrodošlicu bh. 

parlamentarcima i zanimao se za trenutačno stanje i aktivnosti koje se vode u BiH. Istaknuo da su BiH 

i Japan imali razdoblja ratova, ali nakon svega aktivnosti treba usmjeriti na zaštitu okoliša i ekologiju. 

Kazao je da i u Japanu, na sjeveru i na jugu zemlje, žive manjine, ali su svi Japanci i dobro 

funkcioniraju u tom pogledu. 

Denis Bećirović zahvalio se domaćinima na golemoj pomoći što ju je Vlada Japana uputila BiH  

realizacijom više od 200 različitih projekata u vrijednosti od oko 400 milijuna američkih dolara. 

Izrazio je poseban suosjećaj za tragediju japanskog naroda nakon razornog potresa i velikoga broja 

poginulih Japanaca te katostrofe u nukleranoj elektrani Fukushima. 

Domaćinima je čestitao i dobivanje organizacije Olimpijskih igara 2020. 

Istaknuo je da BiH želi intenzivirati gospodarsku suradnju s Japanom. U tom smislu je spomenuo i 

značaj projekata u vezi s autodijelovima Nagoya. Također je naveo gospodarske grane za koje je 

izražen veliki interes za inozemna ulaganja u projektima iz područja infrastrukture, turizma, 

energetike, poljoprivrede i metalne industrije. Izrazio je nadu da će Japan podržati euroatlanski put 

BiH, te podsjetio domaćine na važne sporazume za koje u BiH postoji veliki interes, ali se čeka 

očitovanje japanske strane. G. Bećirović posebice je naglasio potrebu daljnjeg unaprjeđenja 

međuparlamentarne suradnje, kazavši da je ovo prvi bilateralni posjet izaslanstva PSBiH Japanu. 

Uputio je poziv predsjedniku Ibukiju da posjeti Bosnu i Hercegovinu.    

G. Ibuki informirao je izaslanstvo ZD PSBiH o načinu rada Zastupničkog doma Parlamenta Japana, 

dajući povijesni presjek rada ovog zakonodavnog tijela i objašnjenje da je pitanje sporazuma za koje je 

pitao g. Bećirović u nadležnosti japanske vlade, te da će sa svoje strane poduzeti aktivnosti u cilju 

ponovnog informiranja nadležnih u vezi s tim. 
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Na kraju posjeta je g. Bunmai Ibuki osobno proveo izaslanstvo Zastupničkog doma PSBiH zgradom 

Parlamenta i pokazao dvoranu Zastupničkog doma, govoreći o načinu rada i glasovanja. 

Satanak je trajao 45 minuta. 

Sastanak s gđom Sadako Ogatom 

Ovaj susret obilježila je retrospektiva aktivnosti bivše visoke povjerenice UN-a za izbjeglice njezinim 

angažmanom na pomoći Bosni i Hercegovini u realizaciji humanitarnih projekata, uspostavi zračnog 

mosta radi dostave potrebnih namirnica opkoljenim gradovima, kao i čestim posjetima Sarajevu i 

Mostaru tijekom rata. G. Bećirović i ovom se prilikom zahvalio gđi Ogati na njezinu nesebičnom 

angažmanu te ju pozvao da snagom svoga autoriteta dade podršku ratifikaciji sporazuma između BiH i 

Japana, jer BiH i Japan imaju dobar okvir za daljnju suradnju, naročito ekonomskog karaktera. 

Sastanak s članovima uprave JICA-e 

Sastanak s vodećim ljudima ove organizacije protekao u rezimiranju dosadašnjih ulaganja JICA-e na 

području BiH, ali i u regiji. Posebno je naglašeno da stabilnost BiH znači i stabilnost cijele regije. 

Navedeno je da je JICA trenutačno angažirana na uspostavi harmonije među narodima i pomirenju, 

naročito u Srebrenici. Uloženo je veoma mnogo u infrastrukturne i projekte rekonstrukcije, ali je 

prioritet njihove buduće suradnje usmjeren na razvoj gospodarstva, tj. malih i srednjih poduzeća. Bilo 

je riječi i o turizmu kao posebno važnoj gospodarskoj grani, s obzirom na iskazani interes Japanaca u 

zadnje vrijeme glede posjećivanja Bosne i Hercegovine. Predsjedatelj Bećirović i ovom je prilikom 

izrazio posebnu zahvalnost za sve što je JICA učinila u BiH, naglasivši kako želi da posjet izaslanstva 

PSBiH Japanu istodobno ima i političku i ekonomsku konotaciju. G. Živković posebno se zahvalio za 

infrastrukturne projekte u Doboju, gdje je JICA aktivno pomogla u izgradnji mosta, te informirao 

domaćine o predstojećem popisu stanovništva i značaju koji ima za stanovništvo BiH.  

Sastanak s Minorijem Kiuichijem, zamjenikom ministra vanjskih poslova Japana  

U čast izaslanstva Zastupničkog doma PSBiH, g. Minori Kiuichi bio je domaćin radnom ručku. G. 

Kiuichi je objasnio da je njegova funkcija zamjenika ministra vanjskih poslova Japana vezana uz 

razvoj parlamentarizma i unaprjeđenje parlamentarne suradnje. Iznio je svoja zapažanja o prvim 

izborima u BiH poslije potpisivanja Daytonskog mirovnog sporazuma, kada je bio u promatračkoj 

misiji. 

I ovom se prilikom izaslanstvo Zastupničkog doma PSBiH zahvalilo na srdačnom prijmu, 

gostoprimstvu, ali i sveukupnoj pomoći Japana koju je, kao drugi najveći donator, pružio u najtežim 

trenucima građanima i državi BiH. G. Bećirović podsjetio je sugovornika na interes BiH za 

potpisivanjem sporazuma o izbjegavanju dvostrukog oporezivanja, o trgovinskoj i gospodarskoj 

suradnji te o unaprjeđenju i zaštiti ulaganja između naših dviju zemalja. Također je izrazio nadu da će 

biti aktualizirano pitanje viznog režima Japana prema građanima BiH, budući da je BiH ukinula vize 

za građane Japana. Razgovarano je i o europskom putu BiH, o stranim ulaganjima i izgradnji bolje 

budućnosti za sve građane naše zemlje. U tom smislu je rečeno da značajnu ulogu ima geostrateški 

položaj BiH kao most između istoka i zapada, mjesto na kojem se ukršataju vjere, narodi i intersi. 

Također je istaknuto da u godini obilježavanja 100-te godišnjice početka Prvog svjetskog rata narodi 

BiH žele poslati globalnu poruku mira. G. Kiuchi je glede sporazuma o vizama pojasnio da o tome 

odlučuje japansko pravosuđe (sigurnost i unutarnji poslovi). Sporazum o izbjegavanju dvostrukog 

oporezivanja je na čekanju, ali su japanske tvrtke mjerodavne u izražavanju interesa države u ovom 

segmentu. 

 

Sastanak s članovima Skupine prijateljstva Parlamenta Japana za suradnju s Parlamentarnom 

skupštinom BiH 

Sastanak s članovima Skupine prijateljstva Parlamenta Japana bio je iznimno srdačan, konstruktivan i 

informativan, budući da su japanski parlamentaraci pokazali interes za to da se suradnja s PSBiH učini 

plodonosnijom i sadržajnijom. Ova skupina je osnovana 2008. godine i ima 15 članova, a ponovno je 
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aktivirana prije nekoliko mjeseci i čine je veoma respektabilni članovi: Nobutaka Machimura, član 

Zastupničkog doma Parlamenta Japana i bivši ministar vanjskih poslova, g. Ihsawa, zamjenik 

predsjednika, gđa Micushima, jedna od najvećih aktivistica vladajuće liberalne stranke, g. Kishi (brat 

japanskog premijera Shinzo Abea), g. Minoru Terada, zastupnik iz Hirošime, te drugi koji nisu krili 

zadovoljstvo susretom s prvim izaslanstvom bh. parlamentaraca u Tokiju. Iskazali su zavidno 

poznavanje prilika u BiH iz svih sfera života, od političkih, kulturnih i posebice sportskih događanja. 

Izrazili su spremnost i nadu u to da će skupine prijateljstva biti nositelji mnogih aktivnosti koje će 

unaprijediti parlamentarnu, ali i druge oblike suradnje između BiH i Japana. Većina članova Skupine 

prijateljstva Parlamenta Japana već je boravila u BiH, poslovno ili privatno, i s oduševljenjem su 

pričali o svojim dojmovima, susretima s ljudima, hrani i prirodi. Članovi izaslanstva ZD PSBiH g. 

Bećirović, predsjedatelj, g. Živković, prvi zamjenik predsjedatelja, i g. Franjičević informirali su 

japanske kolege o mnogim specifičnostima našega društva, političkim procesima, europskom putu, 

popisu stanovništva i drugome, te izrazili zahvalnost na toplom prijmu u Japanu. Uputili su poziv 

članovima Skupine prijateljstva Parlamenta Japana za posjet Bosni i Hercegovini. 

 

Izvješće sastavila: 

Mirsada Bukarić-Kovačević 

 

 

 

 Kolegiju Zastupničkog doma PSBiH 

 Ministarstvu vanjskih poslova BiH 

 a/a 

 

 

   

 

 

 

 


